
                                                                                                              

 

Procés participatiu del Collsacabra 

1a trobada a Ca l’Ignasi, Cantonigròs, el dia 3 de novembre de 2022. En aquesta trobada es va 
decidir constituir la "Taula de la pagesia i el producte local del Collsacabra" i entre diverses 
qüestions rellevants en trobada en van sortir les diferents línies a treballar: 

o Relació amb l’administració: Una de les preocupacions del sector és que les 
relacions amb l'administració són lentes i farragoses. Els tràmits burocràtics 
ofeguen l'activitat del món rural i les tramitacions sovint ocupen un temps difícil 
de conciliar amb l'activitat productiva. Agilitzar aquests processos i millorar els 
punts d'entesa i cooperació sembla ser un dels punts clau a treballar. 

o Necessitat de coneixement entre els agents locals: Hi ha una necessitat, 
manifestada per gran part dels assistents, de major coneixement entre els 
diferents agents del territori. Es tracta de fer xarxa entre els agents del territori. 

o Intermediaris: El teixit productiu del territori rural veu el valor dels seus 
productes supeditats a les dinàmiques del mercat que sovint venen marcades 
pels interessos dels intermediaris, així que trobar dreceres entre el productor i 
el consumidor sembla una de les solucions per valorar el producte i fer més curt 
el camí de la terra al plat. 

2a trobada a Ca l’Ignasi, Cantonigròs, el 16 de desembre de 2022 en resposta als tres reptes 
emergits de la primera trobada de la Taula de la pagesia i el producte local del Collsacabra, l'equip 
de Miceli proposa una segona trobada amb uns ponents de luxe per tal de desenvolupar els tres 
reptes. Una trobada amb la presència de l'Albert Puigverd (gerent d'ARCA), Teresa Colell (tècnica 
de la Generalitat, promotora del Pla Estratègic Alimentari de Catalunya), Margarida Feliu 
(vicepresidenta del Consell Comarcal d'Osona) i Abel Paraire (propietari de l'explotació del Soler 
de n'Hug) i on es va passar a treure accions concretes per cada línia de treball establerta en la 
reunió anterior: 

o Problemes de relació amb l’administració: Indagar com les administracions 
locals poden regular (per exemple l'especulació...), vetllar per la pèrdua 
hectàrees davant la demanda de superfície solar o trobar una forma jurídica que 
permeti al sector interlocutar amb l'administració i tenir incidència política o fins 
i tot contractar un gerent comunitari que gestioni els tràmits més confusos. 

o Necessitat de coneixement entre els agents locals: Parlar amb Consell 
Comarcal per fomentar el producte local als menjadors escolars, fer un estudi 
de viabilitat per a un escorxador/obrador compartits al Collsacabra, conèixer 
projectes inspiradors com "Territori de Masies" al Solsonès, crear una base de 
dades/fitxa dels diversos "agents", "redefinir" Mercat de la Terra. 

o Intermediaris: Recollida d'informació, conèixer-nos i establir un punt logístic, ja 
creat o de nou. Fomentar el consum dels productes del Collsacabra amb 
Collsacabra. 

Després d'aquestes dues trobades, el dia 26 de gener vam fer una nova reunió valorar l'interès 

dels ramaders en la creació de noves infraestructures compartides. En aquesta reunió es va 

acordar que tramitaríem una subvenció per accedir a les ajudes del PEAC, per tal de poder fer 

un estudi de viabilitat de quin tipus d'infraestructura seria viable, on s'hauria de localitzar i com 

hauria de ser. 


